
Protokół Nr XLm/2023 
z XLIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 19 maja 2023 r. 

XLIII sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
llb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:06, a zakończono o godz. 10:16 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
3. Pan Kawałko Jan Henryk 
4. Pan Komisarczuk Dariusz 
5. Pan Krawczyk Ryszard 
6. Pan Kuryło Jacek Marian 
7. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

8. Pani Polakowska Urszula Mariola 
9. Pani Skiba Bożena Ela 
10. Pani Słota Katarzyna 
11. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
12. Pan Teterycz Jan Krzysztof 
13. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Radni nieobecni: 

1. Pan Kostrubiec Piotr 
2. Pan Michałuszko Tomasz Marek 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy Adamów. 
2. Pan Adam Walczak - Z-ca Wójta Gminy Adamów. 
3. Pan Piotr Szmidt - Sekretarz Gminy Adamów. 
4. Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów. 
5. Pan Marek Barcicki - Radca prawny. 
6. Pani Maria Sak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli. 
7. Pani Alicja Zawiślak - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Adamowie z siedzibą w Potoczku. 
8. Pan Adam Kozyra - p.o. Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Szewni Dolnej. 
9. Pani Aneta Moryń - p.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Adamowie. 
10. Pan Piotr Nogas - Inspektor d/s gospodarki komunalnej i ochrony 

środowiska. 
11. Pani Anna Romaszko - Inspektor, d/s oświaty, zdrowia i sportu. 
12. Pan Mariusz Wujec - Inspektor, d/s obsługi informatycznej 

Lista obecności osób zaproszonych obecnych podczas XLIII sesji. 
(Zał. Prot. Nr 2) 
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Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2022. 
- dyskusja. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu rozwoju sieci dróg gminnych w gminie 
Adamów na lata 2023-2028. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie 
Gminy Adamów w roku 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa z gminami subregionu 
chełmsko-zamojskiego województwa lubelskiego w celu realizacji projektu pn. „Rozwój 
elektronicznych usług publicznych i systemów informacji przestrzennej w gminach subregionu 
chełmsko-zamojskiego" 
-dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie pism 

13. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

.1. Otwarcia XLIII sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 13, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 



Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy - poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 
Nie złożono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XLII sesji VIII kadencji z dnia 
25 kwietnia 2023 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 

Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz 
Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 3) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował za przyjęciem 
protokołu obrad z poprzedniej sesji ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XLII sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 25 kwietnia 2023 roku został przyjęty. 

Ad.4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2022. 

Pani Anna Romaszko - Inspektor, d/s oświaty, zdrowia i sportu przedstawiła sprawozdanie 
Wójta Gminy Adamów z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2022. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów poinformowała radnych, 
że stosowne materiały zostały im przekazane wraz z zawiadomieniami o obradach XLIII 
sesji Rady Gminy Adamów. Skarbnik poinformowała, że od momentu przekazania radnym 
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materiałów do tutejszego Urzędu wpłynęły 3 pisma od Wojewody Lubelskiego o przyznaniu 
dotacji. Powyższe dotacje dotyczą uchodźców z Ukrainy i są to pieniądze na świadczenia 
rodzinne, wypłatę należności za zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia oraz 
zadania oświatowe. 
Skarbnik poprosiła również o zmianę nazwy zadania ujętego w przesłanych radnym 
materiałach jako świadczenie usług doradztwa technicznego (nazwa robocza projektu), 
na rozwój elektroniczny usług publicznych i systemów informacji przestrzennej 
w gminach subregionu chełmsko-zamojskiego oraz zabezpieczenie na ten cel odpowiedniej 
wysokości środków na wkład własny. 
Skarbnik następnie wnioskowała o zwiększenie środków na podziały oraz wypłatę 
odszkodowań za grunty zajęte pod budowę dróg gminnych, oraz zmniejszenie środków 
zabezpieczonych na przygotowanie dokumentacji nowego budynku siedziby Urzędu Gminy, 
GOPS i Biblioteki. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zasadność powyższych zmian wprowadzonych w projekcie 
uchwały. 

Radni wyrazili zgodę na proponowane zmiany. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 

Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanną Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz 
Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, 
Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot Nr 8) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował za przyjęciem 
uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 9) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zasadność wprowadzonych zmian. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 

Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, 
Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko 
Beata. 
(Zał. Prot Nr 10) 
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W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof oraz Krawczyk Ryszard, 
głosowali za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot Nr 4) 

Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu rozwoju sieci dróg gminnych w gminie 
Adamów na lata 2023-2028. 

Pan Piotr Szmidt - Sekretarz Gminy Adamów omówił i przedstawił projekt uchwały. 
Pytanie zadała Przewodnicząca Bożena Skiba. 
-Skąd ten plan i tak bliżej czego dotyczy? 
Sekretarz Gminy Adamów wyjaśnił, że Gmina ma obowiązek ustawowy wprowadzić plan 
rozwoju sieci dróg. Radca prawny Marek Barcicki zaznaczył, że plan został sporządzony 
zgodnie z przepisami prawa oraz zaleceniami ostatniej kontroli NIK. 
Przewodnicząca Bożena Skiba zaznaczyła, że w jej ocenie wystąpił błąd w treści uchwały 
i dotyczy nazwy ciągu drogi, gdyż określony jest on jako Szewnia bez wskazania, czy jest 
to Szewnia Górna, czy też Dolna. 
Radca wyjaśnił, że ten błąd w opisie zostanie poprawiony. 
Radny Dariusz Komisarczuk zauważył, że w planie rozwoju sieci dróg nie został ujęty jeden 
odcinek drogi w miejscowości Bondyrz. 
Wójt wyjaśnił, że na ten odcinek nie zabezpieczono środków, jednak nic nie stoi 
na przeszkodzie, aby w przyszłości plan był zmieniany. 
Przewodnicząca Bożena Skiba zapytała radcę prawnego, czy projekt uchwały może zostać 
przyjęty? 
Pan Marek Barcicki odpowiedział, że co do zasady radni nie mają uwag, tylko 
do nazewnictwa, więc uchwałę można podjąć. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 

Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, 
Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 12) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radni Grela Krzysztof, Krawczyk Ryszard i Tyrka 
-Stecko Beata, głosowali za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 13) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie 
Gminy Adamów w roku 2023. 

Wójt Dariusz Szykuła poinformował radnych, że tak jak w latach poprzednich od 2020 r. 
powyższa uchwała była podejmowana, celem całościowego przygotowania i umożliwienia 
otworzenia kąpieliska w Jacni. Jednakże w latach 2020, 2021, 2022 ze względu na pandemię 
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oraz wojnę na Ukrainie kąpielisko było nieczynne. Wójt podkreślił, że jeżeli do 20 maja Rada 
nie podejmie w tej sprawie uchwały, to zgodnie z przepisami w tym roku kąpieliska nie uda 
się już otworzyć. Podjęcie uchwały będzie zaś skutkować tym, że wszelkie kroki w celu otwarcia 
kąpieliska będą przygotowane, a na najbliższych komisjach zapadną decyzje ostateczne. 

Pan Piotr Nogas - Inspektor d/s gospodarki komunalnej i ochrony środowiska odczytał 
projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 

Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, 
Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
(Zał. Prot Nr 14) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radni Grela Krzysztof, Krawczyk Ryszard i Tyrka 
-Stecko Beata, głosowali za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. ProŁNr4) 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 15) 

Ad.ll. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie partnerstwa z gminami subregionu 
chełmsko-zamojskiego województwa lubelskiego w celu realizacji projektu pn. „Rozwój 
elektronicznych usług publicznych i systemów informacji przestrzennej w gminach subregionu 
chełmsko-zamojskiego" 

Wójt podkreślił, że Pani Skarbnik przedstawiała założenia projektu przy budżecie. W dalszej części 
wypowiedzi Wójt poinformował, że w ramach partnerstwa planuje się złożyć wniosek 
w wysokości 1 500 000 zł na wymianę sprzętu, oprogramowania i wszystkiego, co jest niezbędne, 
żeby Urząd świadczył usługi elektroniczne dla społeczeństwa Wójt dodał, że wkład własny 
projektu to tylko 15%, po czym wyjaśnił, iż zawarcie partnerstwa i obecność gmin z sąsiedniego 
powiatu pozwoli na uzyskanie dodatkowych punktów i zwiększy szanse na pozyskanie 
powyższych środków. 

Wyjaśniono również terminy: okresu partnerstwa oraz lata finansowania. 

Pan Mariusz Wujec - Inspektor, d/s obsługi informatycznej odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 

Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, 
Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko 
Beata. 
(Zał. Prot Nr 16) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof oraz Krawczyk Ryszard, 
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głosowali za przyjęciem uchwały ręcznie imiennie. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 17) 

Ad. 12/13.Rozpatrzenie pism/Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Radna Katarzyna Słota przedstawiła trudną sytuację części mieszkańców sołectwa 
Suchowola Kolonia tzw. Koziarka mieszkających przy drodze gminnej nieutwardzonej. 
Radna podkreśliła, że znaczna część funduszu sołeckiego została jak zresztą i w latach 
poprzednich wydana na naprawę dróg. Nawiezione w tym roku kruszywo zostało wymyte 
już po 6 godzinach po jego położeniu przez intensywne opady deszczu wywołane 
nawałnicą, która przeszła przez miejscowość Suchowola-Kolonia. Radna przedstawiła 
zdjęcia poglądowe skutków działania opadów deszczu. 
Radna zaznaczyła, że mieszkańcy skarżą się na zalegające na podjazdach błoto, 
ponadto zła nawierzchnia drogi powoduje usterki w zawieszeniach samochodów. 
Radna wnioskowała o podjęcie działań mających na celu opracowanie projektu budowy 
rzeczonego odcinka drogi. Pani Słota doprecyzowała, że projekt nie musi dotyczyć całości 
tejże drogi, która może powstawać etapami. 
Radna również stwierdziła, że rowy odwadniające nie rozwiążą problemów, natomiast 
w ocenie Pani Słota muszą powstać przepusty. Radna zaznaczyła, że mieszkańcy rozumieją, 
że są rzeczy ważne i ważniejsze, ale nie chcą już dłużej czekać. 

Wójt Gminy Adamów odpowiedział, że drogi są najważniejsze i powinny być wszędzie, 
ale w tym przypadku z radną się nie zgodził do końca, gdyż w tej chwili z funduszu 
sołeckiego Gmina wykonuje 9 projektów w różnych miejscowościach, także zła 
nawierzchnia nie jest przypadkiem odosobnionym i dotyczy nie tylko Suchowoli-Kolonia. 
Wójt zaznaczył, że w Malinówce, dziecka nie mogą rodzice dowieźć do szkoły, między 
innymi dlatego tam wykupione zostały pod drogę grunty. Wójt przypomniał, że kilka lat 
temu, proponował w Kolonii zebrać podpisy na przekopanie rowów, żeby właśnie 
tej sytuacji nie było. Wójt podkreślił, że to nie on, czy też Rada Gminy decyduje 
o przeznaczeniu funduszu sołeckiego. Jeżeli droga została zmyta, to gmina pomoże, 
ale jednocześnie wnioskuje, aby Suchowola Kolonia tak jak inne miejscowości postarała 
się zabezpieczyć środki na wykonanie dokumentacji. Gmina musi również dbać o szereg 
innych inwestycji jak wodociągi, które realizowane są także w Suchowoli Kolonia. 
Najszybszym rozwiązaniem tej sytuacji w ocenie Wójta, jest zawarcie porozumień 
z mieszkańcami, aby ci oddali po kilaka metrów działki w celu przekopania rowów. Wójt 
podkreślił, iż Gmina posiada odpowiedni sprzęt i koparkę, możliwe jest zatem przekopanie 
rowów i wstawienie, jeżeli się uda 1,2 przepustów, a w ciągu roku droga będzie równana. 
Gmina natomiast rozpocznie poszukiwania środków na realizację projektu drogi nie tylko 
w Suchowola-Kolonia, ale i w pozostałych miejscowościach. 

Zdaniem radnej przekazanie środków z funduszu na projekt drogi jest niewykonalny, gdyż 
miejscowość w ten sposób utraci możliwość naprawy dróg w ciągu roku. 

Wójt zaznaczył, że kilka miejscowości w ten właśnie sposób przekazało fundusz na projekty 
a w ciągu roku Gmina swoim sprzętem w tych sołectwach równa nawierzchnię dróg. 

Wójt zaznaczył, że jedynym doraźnym rozwiązaniem, a tym samym szybką i bez kosztowną 
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pomocą mieszkańcom jest zebranie przez radną zgód właścicieli nieruchomości położonych 
przy drodze, która jest zalewana. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zdecydowała o przeniesienie dyskusji w powyższej 
sprawie na posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Adamów. 

Ad. 14. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba 
zamknęła XLIII sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 

Bożena Skiba 
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